
 
Valtuutettujen aloitteet / Kuntosalin lapsiystävällisyys 
 
Valt 22.02.2023 § 17 

 
Pyhäjoen kunnan hallintosäännön 90 §:n mukaan kokouskutsussa mainittujen 
asioiden käsittelyn jälkeen on valtuustoryhmällä ja valtuutetuilla oikeus tehdä 
kirjallisia aloitteita kunnan toimintaa ja hallintoa koskevista asioista. Aloite 
annetaan puheenjohtajalle. 
 
Aloite on sitä enempää käsittelemättä lähetettävä kunnanhallituksen valmis-
teltavaksi. Valtuusto voi päättää, että aloitteessa tarkoitetun asian valmistelusta 
käydään lähetekeskustelu. 
 
Kunnanhallituksen on vuosittain maaliskuun loppuun mennessä esitettävä 
valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä 
aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole lopullisesti 
käsitellyt. 
 
Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. 
Valtuusto voi todeta, mitä aloitteista on käsitelty loppuun. 
 
- - - - - - - - - -  
Perussuomalaisten valtuustoryhmä jätti valtuustoaloitteen kuntosalin 
lapsiystävällisyydestä (liitteenä). 
 
Kokoomuksen valtuustoryhmä jätti valtuustoaloitteen Kielosaaren leirintäalueen 
kehittämisestä (liitteenä). 

 
Päätös:  
Valtuusto päätti lähettää valtuustoaloitteet kunnanhallitukselle jatkovalmisteluja 
varten. 
__________ 

 
 
 
 
Khall 13.03.2023 § 67  
 

Ehdotus: 
Kunnanhallitus päättää lähettää valtuustoaloitteen sivistyslautakunnalle 
valmisteltavaksi. Vastausta pyydetään 31.5.2023 mennessä. 
 
Päätös: 
Kunnanhallitus hyväksyi ehdotuksen. 
__________ 

 
 
 
 
Sivltk 17.08.2023 § 71  
  

Kuntosalityöryhmä on linjannut asiaa ja kirjannut seuraavaa: 
 



”Lapsiparkkialoitteen jälkeen liikuntatoimi on saanut asiasta useita puhelinsoittoja 
ja viestejä, jotka eivät ole puoltaneet lapsiparkin rakentamista. Useat asiakkaat ja 
käyttäjät kokevat lasten aiheuttavan kuntosalilla vaaratilanteita sekä huolta ja 
yleisesti haittaavan keskittymistä treenaamiseen. Kiinteän ja aina vapaassa käytössä 
olevan lapsiparkin rakentaminen nähdään negatiivisena ajatuksena.   
 
Keväällä asiaa on käsitelty kuntosalityöryhmässä ja mietitty vaihtoehtoja 
toteutukselle. Asia on yleisesti käsitetty ”lapsiparkkialoitteena”, mikä sai melko 
huonon vastaanoton kuntosalityöryhmässä. Työryhmän toive olisi, että 
lapsiparkkiasiaa lähdettäisiin katsomaan hieman laajemmasta näkökulmasta. Eli 
millainen on tarve ja miten voisimme vastata tuohon tarpeeseen. Minkä ikäisistä 
lapsista on kysymys ja millaista esim valvontaa he tarvitsevat. Alle kouluikäiset 
lapset eivät voi olla kuntosalilla turvallisesti ilman jatkuvaa valvontaa ja mikäli 
lapset sijoitetaan jonkinlaiseen aidattuun lapsiparkkiin, ei se silti täysin estä sitä, 
etteikö lapsi pääse sieltä liikkumaan myös muihin kuntosalin tiloihin. Lapsen 
vanhemmalla ei myöskään ole mahdollista pitää lasta näköetäisyydellä, mikäli 
lapset ovat omassa nurkkauksessaan salilla. Isompien lasten osalta tilanne on eri ja 
esim. säkkituolin voisi sijoittaa salille ns. lukunurkkaukseksi ja siellä olisi 
mahdollista isomman lapsen (joka ei tarvitse valvontaa) istua ja oleskella. Useissa 
paikoissa kuntosalin alaikäraja on 13- tai 16-vuotta. Tällä hetkellä Ollinmäen 
kuntosalilla ei ole virallisesti kielletty lasten oloa, mutta yleisesti kuitenkaan lapset 
eivät turvallisuussyistä kuulu kuntosaliympäristöön. Pienet alle kouluikäiset lapset 
voivat joutua ymmärtämättään suureen fyysiseen vaaraan ja aiheuttaa samalla 
vaaratilanteen myös jollekin kuntosalilla treenaavalle.   
 
Työryhmässä mietimme vaihtoehtoisia ratkaisuja tuolle esitetylle lapsiparkille ja 
toivomme, että niistä löytyisi ratkaisu tarpeisiin. 
 

1. Kunnassamme on tarjolla lapsiparkkitoimintaa päiväkodilla, jota 
tarjotaan vanhemmille, jotta he pääsevät esim harrastamaan sillä aikaa, kun lapsi 
on lapsiparkissa. Voisiko tätä jo olemassa olevaa lapsiparkkia hyödyntää myös 
kuntosalin käyttäjät tai voisiko tästä kehittää kuntosalin käyttäjiä palvelevaa mallia?  

 
2. Mikäli on useita vanhempia, jotka kaipaavat lapsille hoitoa 

kuntosaliharjoittelun ajaksi, olisiko mahdollista järjestää lapsille valvottua 
tekemistä kuntosalin lämmittelytilaan kunnan liikuntatoimen tai esim 4H:n tai 
MLL:n kautta. Tätä mahdollisuutta voimme miettiä, mikäli nähdään tarpeelliseksi.  

 
3. Kuntosalille voisi järjestää jonkin tietyn kellonajan, jolloin salille 

saisi tuoda lapsia mukanaan, mutta vanhemmat olisivat itse vastuussa lasten ja 
samalla myös muiden kuntosalin käyttäjien turvallisuudesta.Tämä auttaisi muita 
salin käyttäjiä huomioimaan lapset treenatessaan ja sellaiset henkilöt, jotka eivät 
halua treenata salilla lasten kanssa yhtä aikaa, osaisivat aikatauluttaa omat treenit ns 
"lapsiystävällisen kellonajan" ulkopuolelle.” 

 
Tällä hetkellä kuntosalille on varattuna nurkkaus, johon rakennetaan 
liikuntatoimelle pieni toimistonurkkaus ja oleskelutila. Tilaan on tulossa sohvat ja 
siihen on mahdollisuus järjestää myös pientä tekemistä, esim. värikyniä ja paperia.  
 
Lasten oleskelua kuntosalilla ei ole julkilausutusti sen enempää sallittu kuin 
kiellettykään. 

 
Ehdotus: 



Sivistyslautakunta päättää, että kuntosalin käyttäjät voivat tuoda lapisaan 
kuntosalille omalla vastuullaan ja että heille järjesteään toimistonurkkaukseen 
pientä tekemistä. 
 
 
Päätös: 
Keskustelun aikana puheenjohtaja esitti esittelijän ehdotuksesta poiketen 
seuraavaa: Sivistyslautakunta toteaa, että nykyisessä kuntosalin tilassa lapsille ei 
voida järjestää turvallista tilaa, joten sivistyslautakunta ei suosittele pienten lasten 
tuomista kuntosalille. Sen sijaan se haluaa kannustaa vanhempia hyödyntämään 
useiden tahojen yhteistyössä järjestämää maksutonta Lapsiparkkia.  
 
Sivistyslautakunta antaa edellä olevan vastaukseksi kunnanhallitukselle ja toteaa 
asian tulleen käsitellyksi osaltaan loppuun. 
 
Sivistyslautakunta hyväksyi yksimielisesti puheenjohtajan esityksen. 
 

 
 
 
Khall 04.09.2023 § 194    
243/00.04.02/2023  

 
 

Ehdotus: 
Kunnanhallitus merkitsee sivistyslautakunnan vastauksen tiedoksi ja lähettää sen 
edelleen tiedoksi valtuustolle. 
 
Päätös: 
Kunnanhallitus hyväksyi ehdotuksen. 
___________ 

 


